
   
 

1 
 

 
Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland 
De heer A.Th.H. van Dijk 
Postbus 123 
2000 MD Haarlem 
 
Haarlem, 12 april 2023 
 
Onderwerp: Bollenteelt, natuur en grondbeleid 
 
Geachte heer van Dijk, 
  
Op grond van artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen van Provinciale Staten van 
Noord-Holland stellen we namens de fractie van D66 de volgende vragen aan het college van 
Gedeputeerde Staten van Noord-Holland. 
  

Inleiding 

Op 16 maart 2023 maakte de provincie bekend dat er ruim 15 hectare grond die geschikt is voor 
bloembollenteelt aangekocht is in Egmond aan den Hoef. De percelen kunnen onder andere worden 
ingezet als ruilgrond voor agrariërs die nu in het Natuurnetwerk Nederland (NNN) ondernemen en daar 
uit willen vertrekken. 
 
Er wordt in dit artikel ingegaan op het gebiedsproces Weidse Polders waarin stukken grond liggen met 
bollenteelt waarbij het “met name voor bollentelers lastig is om natuur te combineren met hun teelt.”  
Ook wordt vermeld dat de provincie met actief grondbeleid gebruikt om te bereiken dat “het NNN in 
Noord-Holland afgerond wordt”, maar andere doelen als “woningbouw, een sterke economie, 
verduurzaming en recreatie”, niet uit het oog verliest. 
 
Lees hier de volledige bekendmaking: https://www.noord-
holland.nl/Actueel/Archief/2023/Maart_2023/Provincie_koopt_grond_in_Egmond_Binnen 
 

Grondbeleid 

In de vijfde nota grondbeleid (2018) staat: 
De provincie Noord-Holland werkt onder andere aan het afronden van het NNN, het realiseren 
van wegen en hoogwaardige openbaar vervoersverbindingen, duurzame landbouw, agrarische 
structuurversterking en nieuwe opgaven. Wij zetten ons grondbezit en onze grondinstrumenten in 
om deze provinciale opgaven te realiseren  

en 
Het Grondbeleid is flexibel. Dit maakt het mogelijk om met maatwerk effectief in te spelen op 
actualiteiten in de samenleving. Het Grondbeleid geeft zo invulling aan de gebieds- en 
opgavegerichte aanpak uit deze Omgevingsvisie. 

 

Grondbeleid verkopen 

De provincie heeft uitvoeringsregels voor de verkoop van provinciaal vastgoed. 
De provincie Noord-Holland verkoopt onroerende zaken die niet meer bijdragen aan de realisatie van 
provinciale doelen. De uitvoeringsregels van verkopen zijn alleen gebaseerd op het om deze redenen 
verkopen van grond. Alleen overtollige gronden en gebouwen zijn onroerende zaken die niet meer voor 
de realisatie van een provinciaal doel kunnen worden aangewend en komen in aanmerking voor 

https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2023/Maart_2023/Provincie_koopt_grond_in_Egmond_Binnen
https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2023/Maart_2023/Provincie_koopt_grond_in_Egmond_Binnen
https://www.noord-holland.nl/Loket/Vastgoed_en_grond/Beleidsdocumenten/Vijfde_Nota_Grondbeleid.pdf
https://www.noord-holland.nl/Loket/Vastgoed_en_grond/Aan_en_verkoop
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verkoop. De uitvoeringsregels zijn er niet op gebaseerd dat grond juist ook verkocht kan worden om 
provinciale doelen te realiseren. Er wordt gecontroleerd of ze niet voor een provinciaal doel ingezet 
kunnen worden, en dan kan besloten worden tot onderhandse verkoop. 
Het is mogelijk om in de verkoopovereenkomst kwalitatieve verplichtingen vast te leggen. In de 
uitvoeringsregels is momenteel alleen bedacht om dat in geval van realisatie van NNN te doen, maar 
niet om andere provinciale doelen te realiseren. Dat is volgens D66 een omissie. 
 

Verduurzaming bollensector 

De bolbloemen- en bloembollensector hebben als belangrijke opgave de emissies van 
gewasbeschermingsmiddelen en nutriënten te verlagen (doelen Kaderrichtlijn Water (KRW)). 
Plantgezondheid en maatschappelijke acceptatie zijn hierbij belangrijk. Er wordt in de bollensector zeker 
aan dit probleem gewerkt. Maar het is een urgent probleem en valt onder provinciale 
verantwoordelijkheid. Zeker omdat de waterkwaliteit in Noord-Hollands Noorderkwartier slecht is (bron 
NOS 9 oktober 2022 Huizinga) 
 
In 2022 werd het Fieldlab bollen gestart om toekomstbestendige duurzame bollenteelt verder te 
verspreiden in Noord-Holland. Een mooi voorbeeld van verduurzaming onder de paraplu van Greenport 
NH. De Noord-Hollandse bollenteler Huiberts maakt dit al jaren waar met biologische bollenteelt. In 
september 2022 werd er een open dag over dit fieldlab georganiseerd in samenwerking met NLG 
Holland met 300 geïnteresseerden. Biologische bollenteelt is dus zeker mogelijk en de provincie kan dit 
vergemakkelijken. 

Vragen 
1. Welke impact heeft gangbare bollenteelt (inclusief gewasbescherming) op omliggende percelen 

die reeds aan biologische teelt eisen voldoen en of mogelijk in de toekomst aan biologische teelt 
eisen moeten gaan doen?  

2. Welke impact heeft gangbare bollenteelt (inclusief gewasbescherming) op de waterkwaliteit van 
oppervlakte- en grondwater? 

3. Bent u het met D66 eens dat verbeteren van de waterkwaliteit een urgente provinciale 
doelstelling is? 

4. Het doel van het recent gestarte Fieldlab bollen is verduurzaming van de bollenteelt: 
a. Hoe staat het met de voortgang in het Fieldlab bollen?  
b. Hoeveel bollentelers hebben zich aangesloten bij het initiatief?  
c. Hoe veel tijd vergt het voor een bollenteler om biologisch te worden? 
d. Hoe ondersteunt de provincie bollentelers die willen omschakelen naar biologisch? 
e. Welke blokkades zijn er nog die uit de weg geruimd moeten worden? 

5. Bent u het eens met D66 dat het verplaatsen van bollentelers uit NNN naar een andere plek in 
Noord-Holland met dezelfde teeltmethoden een verplaatsing van dezelfde mate van 
watervervuiling inhoudt en niet bijdraagt aan het halen van de KRW-doelen? 

6. Welke voorzieningen gaat u treffen om te voorkomen dat er een negatieve impact komt op de 
omgeving? Of verwacht u dit van de bollentelers zelf? In dat laatste geval hoe borgt u dat de 
omgeving hier geen nadelige effecten gaat krijgen van de gewasbeschermingsmiddelen (die 
immers formeel zijn toegestaan, maar voor mens en dier ongezond zijn)? Hoe wordt geborgd dat 
andere telers die willen overschakelen naar biologisch hierdoor worden belemmerd? Worden dit 
soort criteria ook opgenomen in de maatwerkafwegingen van de nieuwe provinciale 
grondstrategie? 

7. Voldoen deze verplaatsingen aan het algemene provinciaal beleid waarin geborgd wordt dat 
provinciaal sectoraal beleid altijd moet voorkomen dat problemen verplaatst worden? Hoe 

http://www.helpdeskwater.nl/onderwerpen/wetgeving-beleid/kaderrichtlijn-water/
https://nos.nl/regio/noord-holland/artikel/314686-de-nieuwe-stikstofcrisis-geen-enkel-noord-hollands-water-voldoet-aan-de-eu-eisen
https://nos.nl/regio/noord-holland/artikel/314686-de-nieuwe-stikstofcrisis-geen-enkel-noord-hollands-water-voldoet-aan-de-eu-eisen
https://edepot.wur.nl/577283
https://landbouwportaalnoordholland.nl/index.php?r=news%2Fview&id=127
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versterkt dit op alle aspecten het provinciaal beleid en werkt bijvoorbeeld niet tegen het beleid 
van andere beleidsterreinen zoals de voedselvisie, waterbeleid? 
Citaat verslag EFB 20feb23 (450): Gedeputeerde Rommel zegt dat wanneer gronden ingezet worden voor 
de landbouw, er door de provincie altijd gekeken wordt hoe provinciale doelen versterkt kunnen worden.” 

8. Bent u het eens met D66 dat het halen van de KRW-doelen een zeer hoge prioriteit moet hebben 
en alle kansen daarvoor aangegrepen moeten worden - zowel bij openbare als onderhandse 
verkopen? 

9. Kunt u – vooruitlopend op de toezegging van het college in de commissie EFB van 20 februari en 
PS van 6 maart, om de toepassing van criteria bij grondbeleid toe te lichten, voor de toekomst te 
evalueren, en een nieuwe grondstrategie voor te leggen aan PS – toelichten hoe afwegingen in 
het geval van het gebiedsproces Weidse polders gedaan zullen gaan worden. En in andere 
actuele gevallen ook graag1 - mits het omvangrijke percelen betreft. 

10. Bent u bereid het halen van provinciale doelen uit te werken in de uitvoeringsregels voor het 
verkopen van gronden met betrekking tot de waterkwaliteit, d.w.z. het toevoegen van 
kwalitatieve verplichtingen voor waterkwaliteit (en daarmee dus het gebruik van 
gewasbeschermingsmiddelen mogelijk te verbieden).  

11. Welke criteria stellen wij als provincie aan de bollenteelt zodat ze bijdragen aan de provinciale 
doelen in plaats van deze tegenwerken? 

 
Amélie Strens, Statenlid voor D66 Noord-Holland 
 
 

 
1 Op de website heeft de provincie bekendgemaakt 4 kadastrale percelen grond aan de Rekerkoogweg in 
Warmenhuizen te gaan verkopen aan een agrarische ondernemer: 
https://www.noord-holland.nl/Loket/Vastgoed_en_grond/Aan_en_verkoop 
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